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The idea of finding a third way in politics has been widely discussed - not only in the
UK, but in the US, Continental Europe and Latin America. But what is the third way?
Supporters of the notion haven't been able to agree, and critics deny the possibility
altogether. Anthony Giddens shows that developing a third way is not only a possibility
but a necessity in modern politics. The third way represents the renewal of social
democracy in a world where the views of the old left have become obsolete, while
those of the new right are inadequate and contradictory. A new social democratic
agenda is emerging that is integrated, robust and wide-ranging. It is an agenda that
can rekindle political idealism.The author's previous works, especiallyBeyond Left and
Right (Polity Press 1994), have influenced debates about the social democracy in many
countries across the world. Frequently referred to in the UK as Tony Blair's guru,
Giddens has made a strong impact on the evolution of New Labour. The author or
editor of over thirty books, he is currently the Director of the London School of
Economics and Political Science.<br/><br/>The idea of finding a "third way" in politics
has been widely discussed - not only in the UK, but in the US, Continental Europe and
Latin America. But what is the third way? Supporters of the notion haven't been able to
agree, and critics deny the possibility altogether. Anthony Giddens shows that
developing a third way is not only a possibility but a necessity in modern politics. The
third way represents the renewal of social democracy in a world where the views of the
old left have become obsolete, while those of the new right are inadequate and
contradictory. A new social democratic agenda is emerging that is integrated, robust
and wide-ranging. It is an agenda that can rekindle political idealism.The author's
previous works, especially"Beyond Left and Right" (Polity Press 1994), have influenced
debates about the social democracy in many countries across the world. Frequently
referred to in the UK as Tony Blair's guru, Giddens has made a strong impact on the
evolution of New Labour. The author or editor of over thirty books, he is currently the
Director of the London School of Economics and Political Science.
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作者简介

安东尼・吉登斯（Anthony Giddens） 1938年出生于英国，

是当代西方著名的社会学理论巨匠。曾长期在剑桥大学国王学

院（KING’SCOILEGE）任社会学教授，现任伦敦经济――政治

学院（LSE）院长、70年代初以来，他撰写或主编了《社会的构

成》、《现代性的后果》、《民族―国家与暴力》等三十多部著作，这

些著作对当代社会学以及政治学、历史学、人类学等都产生了广

泛而深刻的影响，并引发了许多富有建设意义的激烈争论。吉

登斯新近的一些著作，特别是《超越左与右》（PolityPress，

1994），对全世界许多国家关于社会民主之未来的讨论产生了极

大的影响。
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评论

90年代英国社会民主主义的危机与变革，非常不nuanced，但是理清了一下政治图谱里
一些概念的关系

-----------------------------
centre-left
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-----------------------------
这是本好书. 比起傻逼的新自由主义,中偏左的社民更合我心啊

-----------------------------
绕不过的一本书。

-----------------------------
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书评

一、“第三条道路”的提出
每逢巨变之际，寻求突破的呼声便尤为迫切。“走‘第三条道路’！”——这一口号在
动荡的20世纪内屡被提起，又迅速尘封。直至80年代末，苏联的解体一同瓦解了持续
半个世纪的二元对立局面，“第三条道路”在逐渐消融的边界之间似乎获得了前所未有
的机遇...  

-----------------------------
吉登斯讲社会民主主义（social
democracy）的复兴，是因为古典社会民主主义在西方，尤其是欧洲，早就存在，而且
其存在和社会主义息息相关。用吉登斯的话讲：“西方社会主义的主要形态是社会民主
主义，一种温和的、议会制的社会主义，其基础是得到强化的福利国家”（p.4)。这一.
..  

-----------------------------
《第三条道路》是一本很重要的书。不过，“这本小书”的重要性并不在于文本本身。
其实，与其说它是一部理论性著作，还不如说是一位具有“特殊背景的知识分子”的政
治宣言。因此，这里所说的重要性，就不在于把这本纲领性的“文献”纷陈一二的问题
了，而在于，当知识分子阐发“...  

-----------------------------
人类个体作为actors，由于涉及复杂利益上的博弈，造成了社会实体的存在。显然，无
须任何人设计，群体能够自动形成一种政治结构。但是，除了思考能力有限，且受到自
身循规蹈矩、害怕变革、deviancy和风险的自身人格和情感影响的保守主义者外，没有
智者认为社会能够自行发展出一...  

-----------------------------
加入了现代维度的折衷主义政治经济制度，就是未来社会制度的主要轮廓吧？有些像进
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化主义，只不过更多地强调了尊重现实的意向。并由此保证整个社会向未来不可知因素
演化时的适应能力。看来，社会存在的哲学内核的开放性是最重要的。  

-----------------------------
历史大背景是， 共产主义苏联的兴旺带动了欧美的社会民主主义。
而在七八十年代，撒切尔和里根的新自由主义斗败了苏联。
共产主义苏联的衰落又影响了欧美的社会民主主义。
之后，新自由主义的右派在成功之后有极端化趋势，而社会民主主义则在新形势下，进
行了改良。 近年...  
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